
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Szám: IV.77-26/2009. 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. október 29-én (csütörtökön) 9 óra 
20 perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott ülésérıl. 

Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Halmai 
Gáborné, Dr. Hadházy Ákos, Fajszi Lajos, Dr. Gaál Zsuzsanna, Csillagné Szántó Polixéna, 
Horváth Jánosné, Dr. Horváth Kálmán, Ilosfai Gábor, Jobban Zoltán, Kerekes Csaba, Kıvári 
László, Máté Péter, Dr. Tóth Csaba Attila, Tóthi János, Dr. Tóth Gyula képviselık  

Összesen: 18 fı 
 
Távolmaradt: Csernus Péter képviselı 
 

Távolmaradását jelezte: Horváth László, Németh Zoltán, Schoeck Károly képviselı 

 

Ülés közben érkezett: Dr. Balás Ákos képviselı 

 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı,    
Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
Pál József igazgatóság vezetı, 
Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
Szeleczki József igazgatóság vezetı, 
Herr Teréz fıépítész, 
Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 

    
Horváth István: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja az ülést. Javasolja, hogy a közgyőlés vegye fel napirendjére a kiküldött anyagban 
szereplı 215. és 216. sz. elıterjesztéseket. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Bejelenti, hogy Németh Zoltán, Schoeck Károly és Horváth László 
képviselık jelezték távollétüket. 
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Halmai Gáborné: Ismerteti az indítványát: kéri a közgyőlést, hogy több nagyvárosi 
önkormányzat példáját követve módosítsa a távfőtésrıl szóló rendeletét, és érvényesítsék a 
lakossági fogyasztói árak tekintetében az idei évben megtörtént árcsökkentéseket. A távhı díjait a 
számítások után lehetıség szerint legalább 9-14%-kal csökkentsék. 2009. július 1-tıl a 
végfelhasználói bruttó gázdíjak a m3-re vetített alapdíjak nélkül az egyes szolgáltatók esetében 
eltérıen, de átlagosan 9-14 %-kal csökkentek. Augusztus 1-tıl a távhı korábbi 20%-os áfája 
18%-os lett. Több városban csökkennek ennek megfelelıen a díjak. Az MSZP Frakció kéri, hogy 
a szekszárdi távfőtött lakásokban élı polgárok terheit is mihamarabb csökkentsék. Szekszárdon 
2006. január 1-jén a lakossági távhı szolgáltatási díj 1436 Ft + ÁFA, 2008. november 11-tıl  
3699 Ft + ÁFA. Ez az összeg nagyon magas. Például a Fıtáv esetében 2582 Ft. Fontosnak 
tartják, hogy lépjen a közgyőlés ebben az ügyben. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy vegyék napirendre az indítványt. Tájékoztatja a lakosságot, hogy 
a hıdíj Szekszárdon nettó értékben van meghatározva. Amikor az ÁFA értéke emelkedett, akkor 
nem tett indítványt a képviselı asszony a hıdíj emelésére. A nettó díjhoz képest a szolgáltató 
mindig az aktuális áfát teszi hozzá a számlaértékhez. A közgyőlés folyamatosan egyeztet a 
szolgáltatóval. 1990. óta a hıdíjat egy képlet alatt számolja ki a szolgáltató, és ez alapján tesz 
javaslatot a hıdíj mértékére.  A hıdíj kiszámításában a gáz ára aktuális tényezıként szerepel, és 
amennyiben a gáz ára csökken, akkor természetesen a hıdíj is csökken. Jelenleg egyeztetés folyik 
a szolgáltatóval, és novemberben döntenek arról, hogy november 1-tıl visszamenıleg milyen 
hıdíjat fog az önkormányzat alkalmazni. Most is folynak a tárgyalások. Az alapdíjakat is 
figyelembe kell venni a hıdíjak kialakításánál. Tájékozódtak más városok hıdíjairól: Debrecen 
esetében 3810 Ft a hıdíj. Szekszárdon is változni fog a mai nappal, ugyanis, a hıdíjat mindig 
utólag számlázza ki a szolgáltató. A díj kialakításban fontos tényezı az alapdíj is. Amíg 
Szekszárdon két éve változatlan az alapdíj, addig ugyanez Debrecenben bruttó 831 Ft. Készítenek 
egy táblázatot egy 50 m2-es lakás távfőtésének átlagos árára vonatkozóan. Szekszárd ebben a 
tekintetben mindig az olcsóbb települések közé tartozott.  
 
Kerekes Csaba: Az SZMSZ 38. §-a alapján kéri, hogy tárgyalják meg az indítványt, ne most 
vitázzanak róla. 
 
Halmai Gáborné: Nemcsak az ÁFA, hanem a gáz ára is csökkent, és nem szőnt meg a gáz árának 
támogatása, hanem az ár csökkentésével arányosan csökkent az is. 
 
Kıvári László: Javasolja, hogy a közgyőlés vegye le napirendjérıl a 211. sz. elıterjesztés 
tárgyalását, mert véleménye szerint további elıkészítést igényel. Interpellációt intéz a 
polgármester úrhoz: Mi az oka annak, hogy a tervezett beruházások ennyit csúsznak? Kéri, hogy 
ne adjanak teret annak, hogy ha valaki új napirendet javasol, akkor egyben elmondja a 
véleményét is. 
 
Máté Péter: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz: „Ügyfélbarát önkormányzat és Okmányiroda 
mőködés” címmel, továbbá „Játszóterek, parkok mennyibıl, milyen minıségben?” címmel. 
 
Tóthi János: Szekszárd város parkjai és zöldterületei egyre jobban szépültek az elmúlt 
idıszakban, és díjat is nyertek. A problémát az okozza, hogy ezekre a zöldterületekre 
gépkocsikkal, fıleg tehergépkocsikkal ráállnak, és tönkreteszik azokat. A közterület-
felügyelıknek joguk van arra, hogy lefényképezzék, és szabálysértési eljárásra tegyenek 
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javaslatot. Ez olyan hosszú tortúra, hogy nem tölti be azt a szerepet, amit más intézkedéssel meg 
lehetne tenni. Kéri, hogy adjanak lehetıséget valamelyik önkormányzati rendeletükben, hogy 
azonnali helyi bírságot szabhassanak ki, mert a meglévı helyi rendeletekbıl ez kimaradt. 
Javasolja, hogy a Polgármesteri Hivatal vizsgálja meg, hogy melyik rendeletbe építhetı be az 
azonnali helyszíni bírság, amikor parkot, virágágyást tesznek tönkre. Interpellációt intéz az 
aljegyzı asszonyhoz az Alisca utcai győjtıút sebességcsökkentésével kapcsolatban, a Csalogány 
utcai gyalogátkelıhellyel kapcsolatban, és az Arany J. utca és a Wesselényi utcai 
keresztezıdésben lévı körforgalom és átjáró kérdésével kapcsolatban. 
 
Ilosfai Gábor: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz: Milyen lehetıségei, vagy jogai vannak egy 
felügyelı-bizottsági tagnak? 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Kérdést intéz a polgármesterhez „Meghívás” címmel. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Interpellációt intéz a polgármesterhez „Mire jó ez a nagy sietség?” címmel. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Interpellációt intéz a polgármesterhez temetıügyekkel kapcsolatban, 
valamint „Díszpolgáraink” címmel. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz: Mikor lesz a Zápor utcában 
közvilágítás?, továbbá „Gördeszkások a Garay téren” címmel.  
 
Ács Rezsı: Javasolja, hogy zárt ülésen tárgyalják meg a 14. sz. napirendi pontot. 
 
Fajszi Lajos: Kérdést intéz az aljegyzıhöz: Lesz-e fedett buszmegálló a bátaszéki úton? Lát-e 
lehetıséget arra, hogy a Major és a Fagyöngy utcákban a tél beállta elıtt az utak állapota 
valamennyire javulhasson? 
 
Tóthi János: Megtárgyalja a közgyőlés az indítványát? 
 
Horváth István: Ismerteti az indítványra vonatkozó rendelkezést a Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatból. Bejelenti, hogy az MSZP Frakció részérıl írásbeli interpelláció érkezett hozzá. 
Javasolja, hogy a közgyőlés tárgyalja ezt meg, miután írásban válaszolt rá. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel Kıvári László javaslatát a 211. sz. elıterjesztés napirendrıl 
történı levételére vonatkozóan, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı - 17 igen 
szavazattal elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a 195. sz. elıterjesztés zárt ülésen történı tárgyalására vonatkozó 
javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı - 17 igen szavazattal, 1 nem szavazat 
mellett elfogadott. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy Halmai Gáborné képviselı asszony indítványát a Gazdasági és 
Mezıgazdasági Bizottság tárgyalja meg, és a novemberi ülésre terjesszék a közgyőlés elé. 
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A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 
18 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

217/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Képviselıi indítvány távhıszolgáltatásról szóló 
rendelet módosítása tárgyában 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Szervezeti és Mőködési Szabályzatról 
szóló 10/2000. (IV.17.) Kgy. rendelet 38. § (4.) 
bekezdése alapján elfogadja Halmai Gáborné 
képviselı indítványát a távhıszolgáltatásról szóló 
21/2000. (XI.3.) szekszárdi ör. módosítására 
vonatkozóan.  
 
A közgyőlés felkéri a Gazdasági és Mezıgazdasági 
Bizottságot az indítvánnyal javasolt döntés 
megtárgyalására, és a közgyőlés soron következı 
rendes ülésére történı elıterjesztésére. 
 
Határidı: 2009. december 31. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 

Kıvári László a Gazdasági és 
Mezıgazdasági Bizottság elnöke 

 
 
Horváth István: Javasolja, hogy Tóthi János indítványát a közterületek rendjére vonatkozóan a 
Jogi és Ügyrendi Bizottság, valamint az aljegyzı asszony vizsgálja meg, és terjesszék a  
közgyőlés következı ülése elé. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 
18 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

218/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Képviselıi indítvány közterület-használat rendjérıl 
szóló rendelet módosítása tárgyában 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Szervezeti és Mőködési Szabályzatról 
szóló 10/2000. (IV.17.) Kgy. rendelet 38. § (4.) 
bekezdése alapján elfogadja Tóthi János képviselı 
indítványát a közterületek rendjére vonatkozóan.  
 
A közgyőlés felkéri az aljegyzıt a rendelet-
módosítás elıkészítésére, valamint a Jogi és 
Ügyrendi Bizottságot az indítvánnyal javasolt döntés 
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megtárgyalására, és a közgyőlés a soron következı 
rendes ülésre történı elıterjesztésére. 
 
Határidı: 2009. december 31. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
      Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı, 
 Dr. Horváth Kálmán a Jogi és Ügyrendi  

Bizottság elnöke 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a teljes napirendet, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 
18 fı – 18 igen szavazattal elfogadott, és a következı napirendet állapította meg: 
 
 

NAPIREND 
 
 
1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének …../2009. (….) rendelete 

az egyes önkormányzati rendeletek belsı piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK 
irányelvnek megfelelı módosításáról 

 (200. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
2./ Eszköz átadások az üzemeltetési, mőködtetési jog gyakorlójának 
 (214. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Pál József igazgatóság vezetı 
 
3./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének 5/2009. (III.4.) 

rendeletében foglalt közösségi busz beszerzés saját forrásának módosítása 
 (213. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
4./ Javaslat folyószámla-hitel szerzıdés módosítására 
 (212. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
5./ Javaslat a „Családi napközik 2010. évi támogatására” címő pályázat kiírására 
 (203. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke  
 
6./ CÉDE – 2009. pályázatokhoz kapcsolódóan mőszaki tartalom bıvítése, illetve 

támogatásról való lemondás 
 (208. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
7./ Javaslat új családi napközi kialakítására kiírt pályázaton való részvétel támogatására 
 (206. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
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8./ Javaslat az Egészségügyi Gondnokság vezetıi állására pályázat kiírására 
 (204. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 
 
9./ Javaslat a Költségvetési Elszámoló Szervezet igazgatói állására pályázat kiírásra 
 (201. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
10./ Javaslat feladat-ellátási megállapodások módosítására 
 (207. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
11./ Javaslat „A pécsi Európa Kulturális Fıvárosa” programhoz főzıdı módosításokra 
 (209. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
12./ Javaslat bérlıkijelölési jog megváltására 
 (205. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
13./ Beszámoló a lejárt határidejő közgyőlési határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekrıl 
 (202. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
14./ Alfa-Nova Kft. pályázat forróvízvezeték rendszer rekonstrukciójához 5.4.0. számú KEOP 

pályázat 
(215. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Szeleczki József igazgatóság vezetı 

 
15./ Javaslat visszatérítendı támogatás nyújtására a Szekszárdi Turisztikai Kft. részére 

(216. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
16./ Interpellációk, kérdések 

- Kıvári László interpellációja a polgármester úrhoz: Mi az oka annak, hogy a tervezett 
beruházások ennyit csúsznak? 

- Máté Péter interpellációja az aljegyzıhöz: „Ügyfélbarát önkormányzat és 
Okmányiroda mőködés” címmel, továbbá „Játszóterek, parkok mennyibıl, milyen 
minıségben?” címmel. 

- Tóthi János interpellációja az aljegyzı asszonyhoz az Alisca utcai győjtıút 
sebességcsökkentésével kapcsolatban, a Csalogány utcai gyalogátkelıhellyel 
kapcsolatban, és az Arany J. utca és a Wesselényi utcai keresztezıdésben lévı 
körforgalom és átjáró kérdésével kapcsolatban. 

- Ilosfai Gábor interpellációja az aljegyzıhöz: Milyen lehetıségei, vagy jogai vannak 
egy felügyelı-bizottsági tagnak? 
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- Csillagné Szántó Polixéna kérdése a polgármesterhez „Meghívás” címmel. 
- Dr. Gaál Zsuzsanna interpellációja a polgármesterhez „Mire jó ez a nagy sietség?” 

címmel. 
- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja a polgármesterhez temetıügyekkel kapcsolatban, 

valamint „Díszpolgáraink” címmel. 
- Dr. Horváth Kálmán interpellációja az aljegyzıhöz: Mikor lesz a Zápor utcában 

közvilágítás?, továbbá „Gördeszkások a Garay téren” címmel.  
- Fajszi Lajos kérdése az aljegyzıhöz: Lesz-e fedett buszmegálló a bátaszéki úton? Lát-e 

lehetıséget arra, hogy a Major és a Fagyöngy utcákban a tél beállta elıtt az utak 
állapota valamennyire javulhasson? 

 
17./ Tájékoztatók: 

- Tájékoztató a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól 
szóló 2004. évi CXL. törvényrıl. 

    tájekoztató1 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
18./ Javaslat állattartási ügyben benyújtott fellebbezés elbírálására 
 (210. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Szeleczki József igazgatóság vezetı 
 
19./ Beszámoló „Vállalkozói hitelfelvétel segítése az önkormányzat általi óvadéknyújtással” 

elnevezéső projekt pályázati bírálatára létrehozott ideiglenes bizottság munkájáról 
 (195. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Tóthi János elnök 
 
 
1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének …../2009. (….) 

rendelete az egyes önkormányzati rendeletek bels ı piaci szolgáltatásokról szóló 
2006/123/EK irányelvnek megfelel ı módosításáról  

 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
 Dr. Tóth Csaba Attila: A legtöbb uniós ország úgy használja az uniós irányelveket, ahogy az 
számukra elınyös. Kéri, hogy ne vegyék annyira szigorúan ezeket az elıírásokat. 
 
Horváth István: Az önkormányzat rendeletei nem ellentétesek az uniós elıírásokkal. 
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Kıvári László: Felhívja a figyelmet arra, hogy az ajánlásokat nem kell kötelezı érvényően 
figyelembe venni. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelet-tervezetet, melyet a közgyőlés - melynek létszáma 
18 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és megalkotta a következı rendeletet: 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyőlésének 23/2009.(X.30.) rendelete  
egyes önkormányzati rendeletek belsı piaci 
szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelvnek 
megfelelı módosításáról 
(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 
 

 
2./ Eszköz átadások az üzemeltetési, m őködtetési jog gyakorlójának  
 Elıterjesztı: Pál József igazgatóság vezetı 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 
 

219/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Eszközátadások az üzemeltetési, mőködtetési jog 
gyakorlójának 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése jóváhagyja a határozat 1. sz. 
mellékletét képezı eszközöknek a Szekszárdi 
Vagyonkezelı Kft., mint üzemeltetınek kezelésre 
történı átadását, a mellékelt kimutatások alapján 
könyv szerinti értéken. 
 

2. A közgyőlés jóváhagyja a határozat 2. sz. 
mellékletét képezı eszközöknek a KT. Dinamic 
Nonprofit Kft., mint üzemeltetınek kezelésre 
történı átadását, a mellékelt kimutatások alapján 
könyv szerinti értéken.  
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A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert az 
átadás-átvétellel kapcsolatos dokumentumok 
aláírására. 
 
Határidı: 2009. november 30. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
3./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének 5/2009. (III.4.) 

rendeletében foglalt közösségi busz beszerzés saját  forrásának módosítása  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Tájékoztatja a közgyőlést, hogy a tegnapi nap folyamán átvették üzemeltetésre a 
buszt a Kistérségi Társulástól. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 18 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

220/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
52/2009. (III.26.) szekszárdi öh. számú határozat 
módosítása 

 
I. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése az 52/2009. (III.26.) szekszárdi öh. 
számú határozatának második bekezdését a 
következık szerint módosítja: 

 
„A közgyőlés Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata mint intézményfenntartó társulás 
gesztorönkormányzata számára átadásra kerülı 
busz bekerülési értékének támogatáson felüli saját 
forrását - min.  6.003.750 Ft összeggel – biztosítja 
a 2009. évi költségvetésrıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. pályázati tartaléka terhére.” 

 
II.  A közgyőlés a már biztosított 4.500.000 Ft saját 

forráson felüli 1.503.750 Ft összeget a  2009. évi 
költségvetésrıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi 
ör. pályázati tartaléka terhére biztosítja. 
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A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a költségvetési rendelet soron következı 
módosításakor ezen összeget építse be. 

 
III.  A közgyőlés felhatalmazza az alpolgármestert a 

Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi 
Társulással kötendı támogatási megállapodás, 
valamint az üzembentartói szerzıdés aláírására. 

 

Határidı:  
Az I. pont tekintetében: 2009. október 29. 
A II. pont tekintetében: 2009. november 30. 
A III. pont tekintetében: 2009. november 5.  
 
Felelıs:  
Az I. és III. pontok tekintetében:  
Horváth István polgármester, 
A II. pont tekintetében:  
Horváth István polgármester, 
Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı  

 
 
4./ Javaslat folyószámla-hitel szerz ıdés módosítására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. Tájékoztatja a közgyőlést, hogy a folyószámla 
hitelkeretet a mai napig nem vették igénybe, viszont a Katolikus Egyházzal kötött megállapodás 
módosítása következtében forrásbiztosításra hivatkozva kérik, hogy a közgyőlés emelje fel ezt a  
keretet. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság tárgyalásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Tóthi János: Mekkora kamatot fizet az Egyházmegye a megállapodás módosítása miatt? 
Mekkora THM-mel vehetik igénybe a folyószámlahitelt? 
 
Pál József: Nem vett részt a tárgyaláson, ezért nem tud arra vonatkozóan nyilatkozni, hogy 
mekkora kamat terheli az Egyházmegyét a megállapodás módosítás miatt.  
 
Horváth István: A keret-megállapodásban milyen rendelkezésre állási díj van? 
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Pál József: 0,25%. Amennyiben igénybe veszik a hitelkeretet, akkor a mindenkori egy havi 
BUBOR-t veszik számításba, ami jelenleg 7 %. Ez egy technikai jellegő megnyitása a 
folyószámla hitelkeretnek, amennyiben szükség van rá, akkor nyúlnak hozzá, jelen pillanatban ez 
a 0,25%-os rendelkezésre állási díj kerül felszámításra. 
 
Horváth István: A szerzıdés módosítás gyakorlatilag a kiadási és a bevételi oldal egyensúlyát 
szolgálja, hiszen az elsı 300 millió forintos kerethez sem nyúltak hozzá. Ez egy biztos hátteret ad 
a napi mőködésben az önkormányzat számára. Bérhitelt sem vettek fel. 
 
Pál József: Nem volt szükség rá. 
 
Horváth István: Tehát munkabér hitelállomány nincs az önkormányzatnál, és a folyószámlahitel-
keretet sem vették igénybe. 
 
Tóthi János: Az elmúlt hónapokban volt-e olyan hónap, hogy szükséges volt felvenni bérhitelt? 
 
Pál József: Nem volt szükség rá. 
 
Ács Rezsı: Ha az idén nem került volna elvonásra 300 millió forint a kormányzat által az 
önkormányzattól szükség lett volna a hitelkeret megnyitására? 
 
Pál József: Nem. 
 
Kerekes Csaba: Olyan érzése van, mintha különbözı pénzintézetektıl banktitkok szivárognának 
ki. Miért jelennek meg ilyen kérdések a közgyőlésen? Ezt a Pénzügyi Bizottság elnökének tudnia 
kellett volna. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 14 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

221/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Folyószámla-hitel szerzıdés módosítása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. 
évi LXV. törvény 88. § (1) bekezdésének b.) pontja 
alapján az OTP NyRt-nél fennálló 300.000 e Ft 
összegő folyószámlahitelt 600.000 e Ft-ra emeli. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
folyószámla-hitelkeret módosítására és a szerzıdés 
aláírására, az aljegyzıt a szerzıdés ellenjegyzésére 
600.000 e Ft összegben. 
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Határidı: 2009. december 31. 

Felelıs: Horváth István polgármester 
   Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
5./ Javaslat a „Családi napközik 2010. évi támogatására ” cím ő pályázat kiírására  
 Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke  
 
Dr. Tóth Gyula: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Horváth István: Fontos hiánypótló szerepet tölt be az elıterjesztésben szereplı javaslat. Ismerteti 
a módosító indítványát: „3. A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, a Szociális és 
Egészségügyi Bizottságot, valamint a Mővelıdési és Oktatási Bizottságot a pályázati felhívás 
elıkészítésére, és a teljes pályázat lebonyolítására.” 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 18 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Fajszi Lajos, Dr. Tóth Csaba Attila nem vettek részt a szavazásban. 
 

222/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
 „Családi napközik 2010. évi támogatása” címő 
pályázat kiírása 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése a 2010. évben pályázatot kíván kiírni 
Szekszárd Megyei Jogú Város közigazgatási 
területén mőködı családi napközik támogatására, 
és a pályázatra 5 millió Ft összeget kíván 
biztosítani a 2010. évi költségvetés terhére.  
 

2. A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a költségvetés tervezésénél 5 millió Ft 
összeget a családi napközik támogatására építsen 
be a 2010. évi költségvetési rendeletbe.  
 

3. A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, a 
Szociális és Egészségügyi Bizottságot, valamint a 
Mővelıdési és Oktatási Bizottságot a pályázati 
felhívás elıkészítésére, és a teljes pályázat 
lebonyolítására.  
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Határidı:  
Az 1. és 2. pont tekintetében: 2010. február 28.  

 A 3. pont tekintetében: 2010. június 30.  
Felelıs:  
Az 1. pont tekintetében:  
Horváth István polgármester 
A 2. pont tekintetében:  
Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
A 3. pont tekintetében:  
Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı, 
Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság elnöke, 
Csillagné Szántó Polixéna a Mővelıdési és 
Oktatási Bizottság elnöke 

 
 
6./ CÉDE – 2009. pályázatokhoz kapcsolódóan m őszaki tartalom b ıvítése, illetve 

támogatásról való lemondás  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Ilosfai Gábor, Dr. Tóth Csaba Attila nem vettek részt a szavazásban. 
 

223/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
 CÉDE – 2009. pályázatokhoz kapcsolódó mőszaki 
tartalom bıvítése, illetve támogatásról való 
lemondás 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális 
Fejlesztési Tanács által meghirdetett 
„Önkormányzati fejlesztések támogatása területi 
kötöttségek nélkül (CÉDE)” pályázatok 
felhasználásra nem kerülı támogatási összegérıl 
lemond. 
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a) „Garay János Gimnázium homlokzatának javítási 
munkái- CÉDE/2009/DD-584/b”c. pályázat 
esetén 

45.407 Ft 
b) „Babits Mihály Általános Iskola K-i lépcsıjének 

felújítása - CÉDE/2009/DD-582/b” c. pályázat 
esetén 

4.283 Ft 
c) „1.sz. Óvoda Kölcsey ltp-i tagintézményeinek 

csoportszobáiban nyílászárók cseréje - 
CÉDE/2009/DD-580/b” c. pályázat esetén 

71.585 Ft 
d) „Tolna Megyei Önkormányzat Szent László 

Szakképzı Iskolája és Kollégiuma Bezerédj István 
Szakképzı Iskolai Tagintézményének lépcsı 
felújítása, linóleum és nyílászáró cseréje”
 CÉDE/2009/DD-587/b” c. pályázat esetén 

132.109 Ft 
e) „Alsóvárosi temetı ravatalozója elıtti térburkolat 

és zöldfelület rekonstrukciója, valamint halotthőtı 
beszerzése - CÉDE/2009/DD-581/b” c. pályázat 
esetén 

309 Ft 
 

2. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése az 
Önkormányzat CÉDE/2009/DD-581/b – 
„Alsóvárosi temetı ravatalozója elıtti térburkolat 
és zöldfelület rekonstrukciója, valamint 
halotthőtı beszerzése” pályázata vonatkozásában 
jóváhagyja a projekt mőszaki tartalmának a 
pályázati dokumentációban meghatározott céllal 
összefüggı növelését. 

 
Határidı: 2009. október 30. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
7./ Javaslat új családi napközi kialakítására kiírt pál yázaton való részvétel 

támogatására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
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Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Ács Rezsı, Ilosfai Gábor, Kıvári László, Dr. Tóth Csaba Attila nem vettek részt a szavazásban. 
 

224/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Új családi napközi kialakítására kiírt pályázaton 
való részvétel támogatása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése támogatja Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának részvételét és pályázatának 
benyújtását a Szociális és Munkaügyi Minisztérium 
által kiírt Gyermekjóléti alapellátások és a 
gyermekvédelmi szakellátások fejlesztésének 
támogatása címő (kódszám: GYV-SZF-09-
A/B/C/D/E) pályázat B kategóriájára (Új családi 
napközi kialakításának támogatása). 
 
Határidı: 2009. október 29. 

Felelıs: Horváth István polgármester  

 
 
8./ Javaslat az Egészségügyi Gondnokság vezet ıi állására pályázat kiírására  
 Elıterjesztı: Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság támogatja a pályázat kiírását. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy az ideiglenes bizottság munkájában Dr. Fıfai Klára 
hivatalvezetı asszony is vegyen részt, továbbá Dr. Tóth Gyulát javasolja a bizottság elnökének. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A bizottság tagjai között kell, hogy legyen az illetékes kamara és 
szakszervezet képviselıje is. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Javasolja, hogy a határozati javaslatot egészítsék ki azzal, hogy a közgyőlés 
megköszöni Takács Béláné munkáját. 
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Halmai Gáborné: Dr. Gaál Zsuzsanna képviselı asszonyt javasolja a bizottságba tagként 
delegálni. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítésekkel együtt, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot 
hozta: 
Dr. Tóth Csaba Attila nem vett részt a szavazásban. 
 

225/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Pályázat kiírása az Egészségügyi Gondnokság 
vezetıi állására  

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése az Egészségügyi Gondnokság vezetıi 
álláshelyére pályázatot ír ki. 
 
A pályázati felhívás a határozat mellékletét képezi. 
 
A közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
gondoskodjon a pályázati felhívás Egészségügyi 
Közlönyben, a Kormányzati Személyügyi 
Szolgáltató Központ honlapján, Szekszárd Megyei 
Jogú város internetes honlapján, valamint a 
Szekszárdi Vasárnapban történı közzétételérıl. 
 
2. A Közgyőlés a beérkezı pályázatok 
véleményezésére a közalkalmazottak jogállásáról 
szóló 1992. évi XXXIII. törvény egészségügyi 
intézményekben történı végrehajtásáról szóló 
356/2008. (XII.31.) Korm. rendelet 4. § (1) 
bekezdése, valamint a Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatról szóló 10/2000. (IV.17.) Kgy. rendelet 
57. § (1) bekezdése alapján Ideiglenes Bizottságot 
választ. 
 
Az Ideiglenes Bizottság tagjai: 
 
Elnök: Dr. Tóth Gyula képviselı 

 
Tagjai: Dr. Gaál Zsuzsanna képviselı, 

Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
Egészségügyi és Szociális Ágazatban 
Dolgozók Demokratikus Szakszervezete 
Tolna Megyei Szervezetének képviselıje, 
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Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
Szekszárdi Szervezetének képviselıje 

 
3. A közgyőlés megköszöni az Egészségügyi 
Gondnokság eddigi vezetıjének Takács Bélánénak a 
munkáját. 
 
Határidı: 2009. november 5. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
    Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
9./ Javaslat a Költségvetési Elszámoló Szervezet igazga tói állására pályázat kiírásra  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 18 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Dr. Tóth Csaba Attila nem vett részt a szavazásban. 
 

226/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Pályázat kiírása a Költségvetési Elszámoló Szervezet 
igazgatói állására 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése pályázatot ír ki a Költségvetési 
Elszámoló Szervezet igazgatói állásának 
betöltésére a határozat mellékletét képezı 
pályázati felhívás szerint. 

 

2. A közgyőlés felkéri az aljegyzıt, hogy a pályázati 
felhívást Szekszárd Megyei Jogú Város honlapján, 
a Kormányzati Személyügyi Szolgáltató és 
Közigazgatási Képzési Központ hivatalos 
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honlapján, valamint a Szekszárdi Vasárnapban 
tegye közzé. 

Határidı: 2009. november 5. 
Felelıs: 1. pont tekintetében: Horváth István 
polgármester 
2. pont tekintetében: Amreinné dr. Gál Klaudia 
aljegyzı 

 
Kerekes Csaba, Dr. Tóth Csaba Attila 10 óra 30 perckor elhagyják az üléstermet, jelen van 16 fı 
képviselı. 

 
10./ Javaslat feladat-ellátási megállapodások módosításá ra 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

227/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Feladat-ellátási megállapodások módosítása 

 
I. Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Közgyőlése a Szekszárd és 
Medina Közoktatási Intézményfenntartó Társulása, 
valamint a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi 
Társulás között létrejött feladat-ellátási megállapodás 
mellékelt módosítását jóváhagyja, s felkéri az 
alpolgármestert a módosítás, illetve az egységes 
szerkezető megállapodás aláírására.  

 
II. A Közgyőlés a Szekszárd és Szálka 
Közoktatási Intézményfenntartó Társulása, valamint 
a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás 
között létrejött feladat-ellátási megállapodás 
mellékelt módosítását jóváhagyja, s felkéri az 
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alpolgármestert a módosítás, illetve az egységes 
szerkezető megállapodás aláírására.  
 
Határidı: 2009. november 15.  

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
11./ Javaslat „A pécsi Európa Kulturális F ıvárosa” programhoz f őzıdı módosításokra  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a  
közgyőlésnek. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

228/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
 „A pécsi Európa Kulturális Fıvárosa” programhoz 
főzıdı módosítások 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

Közgyőlése a Tolna Megyei Önkormányzat és 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
által 2008. május 22. napján kötött és 2009. július 
3. napján módosított Társulási Megállapodás 
módosítását az 1. sz. melléklet szerint, valamint a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 
szövegét a 2. sz. melléklet szerint jóváhagyja.  

 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert, hogy 
a Társulási Megállapodás módosítását aláírja. 

 
2. A közgyőlés a projekt megvalósítását 835.863.792 

Ft összköltséggel jóváhagyja, melyhez 10.031.042 
Ft összegő önerıt biztosít a 2009. évi költségvetés 
pályázati tartalékának terhére, továbbá 30.093.125 
Ft támogatást igényel az Európai Regionális 
Fejlesztési Alap. 
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Határidı: 2009. október 30. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
12./ Javaslat bérl ıkijelölési jog megváltására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság javasolja a közgyőlésnek, hogy 
térítésmentesen történjen meg a bérlıkijelölési jog átadása. 
 
Horváth István: Ismerteti a módosító javaslatát: A közgyőlés felkéri a polgármestert, hogy 
kezdeményezzen tárgyalásokat a Honvédelmi Minisztériummal az önkormányzat tulajdonában 
lévı 8 db HM bérlıkijelölési jogú ingatlan (Szekszárd, dr. Hirling Ádám u. 13-15.) 
bérlıkijelölési jogának térítésmentes átadására vonatkozóan. A közgyőlés felkéri a polgármestert, 
hogy a tárgyalások eredményérıl a következı ülésen adjon tájékoztatást. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

229/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Bérlıkijelölési jog megváltása 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése felkéri a polgármestert, hogy 
kezdeményezzen tárgyalásokat a Honvédelmi 
Minisztériummal az önkormányzat tulajdonában lévı 
8 db HM bérlıkijelölési jogú ingatlan (Szekszárd, dr. 
Hirling Ádám u. 13-15.) bérlıkijelölési jogának 
térítésmentes átadására vonatkozóan. 
 
A közgyőlés felkéri a polgármestert, hogy a 
tárgyalások eredményérıl a soron következı rendes 
ülésen adjon tájékoztatást. 
 
Határidı: 2009. december 31. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A közgyőlés 10 óra 39 perctıl 11 óra 05 percig szünetet tartott. A szünetet követıen Dr. Tóth 
Csaba Attila, Kerekes Csaba visszatértek az ülésterembe, jelen van 18 fı képviselı. 
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13./ Beszámoló a lejárt határidej ő közgy őlési határozatok végrehajtásáról, valamint a 
két ülés között történt fontosabb eseményekr ıl 

 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Tájékoztatja a közgyőlést, hogy az elmúlt ülés döntésének megfelelıen 
elszállították a Múzeum elıtti emlékmővet a Memento Parkba, a neveket tartalmazó 
márványtáblát pedig az alsóvárosi temetıbe fogják elhelyezni. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A lejárt határidejő határozatok között nem látja a Babits Mihály Emlékház 
felújításának támogatásáról szóló határozatot. Tudomása szerint ez a közgyőlési határozat a mai 
napig nem teljesült. Azért maradt ki a beszámolóból, mert megtörtént az összeg átutalása? 
 
Horváth István: Tájékozódni fog, és írásban válaszol. 
 
További kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Bejelenti, hogy visszavonja az interpellációját, mert az az emlékmő 
elszállítására vonatkozott volna. Meglepte a gyorsaság a kivitelezésre vonatkozóan. Úgy 
gondolja, hogy nem volt üdvös az a gyorsaság, amellyel érvényt szereztek ennek a határozatnak. 
A városban néhány ember úgy gondolja, hogy jó lett volna, ha a szobor itt maradhatott volna, és 
ennek érdekében hajlandóak lettek volna akár közadakozást is indítani. Természetesen, hogy a 
szobrot ilyen gyorsan eltávolították, erre most már nincs lehetıség. A Szobor Parkkal kapcsolatos 
megállapodás megszületett már, és ebben benne foglaltatnak azok a pontok, amelyek a 
közgyőlésen igényként elhangzottak, nevezetesen, hogy a szobrot az eredeti állapotában  a 
Parkban helyreállítják? Az MSZP Frakció véleménye az, hogy a város közterületén legyen 
kijelölve egy hely közel ahhoz, ahol a mártírok életüket vesztették, hogy a szekszárdi 14 
áldozatnak emléket állítsanak a nevük feltüntetésével. 
 
Horváth István: Kéri, hogy az észrevételeit írásban tegye meg a képviselı asszony.  
 
Ács Rezsı: Felhívja a figyelmet egy jelenségre, amely az utóbbi idıben a megkezdıdött, és a 
választási kampánynak köszönhetıen felerısödött. Egy képviselınek az a kötelezettsége, hogy a 
választópolgárait mindig a valós tényeknek megfelelıen tájékoztassa, és mindig ennek 
szellemében járjon el. Nagyon fontos ez egy képviselı esetében, de ennél sokkal 
hatványozottabban jelentkezik egy bizottsági elnök esetében. Az utóbbi idıben, fıleg az utolsó 
félévben több olyan jelenség is felbukkant az MSZP Frakció által delegált pénzügyi bizottsági 
elnök munkájában, amely véleménye szerint nem egyeztethetı össze a képviselıi esküben tett 
fogadalommal. Utoljára 2009. október 3-án az mszp.hu címő honlapon jelent meg egy cikk 
„Dédunokáink is nyögni fogják” címmel, amelyben Tóthi János képviselı a Pénzügyi Bizottság 
elnökeként felsorolt egy csomó általa ténynek vett számadatot a város hiteleivel, a város 
kötelezettségállományával kapcsolatban. Ezeknek a számoknak semmi köze a valósághoz, ezeket 
a számokat a képviselı úr nem tudja alátámasztani. Ez az a jelenség, amikor olyan tényeknek 
látszó adatokat dobunk be a köztudatba, amelyeknek nincsen számviteli alapja, nem felelnek meg 
a valós tények közlése kritériumainak. Az is elgondolkodtató volt, ahogy az elmúlt ülésen a 
költségvetés módosítás kapcsán az MSZP Frakció 100 millió forintos bérnövekményt keresett, de 
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mint kiderült nem volt ilyen. Néhány hónappal ezelıtt a költségvetés tárgyalása kapcsán az elnök 
úr elmondta, hogy a város gazdálkodása egyensúlyban van, és nagyon jól gazdálkodik a  
költségvetésen belül, tartja az irányszámokat, majd rá pár nappal sajtótájékoztatón azt mondta, 
hogy egy milliárdos lyuk van a város költségvetésében. Ha valakinek vannak olyan kérdései, 
vagy van véleménye, amelyet szeretne nyilvánosságra hozni, akkor azt itt kell a teremben 
nyilvánosságra hozni. Semmiképpen sem elfogadható magatartás, hogy a közgyőlésen nem 
hangzanak el a kérdések, adatok, amelyekkel aztán sajtótájékoztatót terhelik a lakosságot úgy, 
hogy nincs ott az, aki megvédhetné a saját igazát. Felvetıdik az a kérdés, hogy a bizottsági elnök 
úr azért nem alkalmas a feladata ellátására, mert ezeket a számokat szándékosan torzítja, vagy 
nincs tisztában a város mőködésének valós helyzetével. A végkövetkeztetés levonása 
szempontjából teljesen mindegy, hogy melyik helyzet áll fenn. Javasolja, hogy a közgyőlés 
mentse fel a Pénzügyi Bizottság elnökét ezek miatt a visszásságok miatt. Természetesen azt a 
gesztust továbbra is fenn kell tartaniuk, hogy az ellenzék kezébe adják azt a lehetıséget, hogy a 
Pénzügyi Bizottság ellenzéki tagjai és elnöke személyében ık döntsenek. Kérjék fel az MSZP 
Frakciót, hogy 2009. november 6-ig tegyen javaslatot. 
 
Horváth István: Tehát a közgyőlés mentse fel Tóthi János képviselı urat a Pénzügyi Bizottság 
elnöki tisztségébıl, és az MSZP Frakció 2009. november 6-ig jelöljön az ellenzéki bizottsági 
tagok közül másik elnököt. 
 
Halmai Gáborné: Nem gondolja azt, hogy a bizottsági elnöki tisztség megszőnésének esetei 
közül bármelyik fenn állna. Nem látja, hogy a bizottság elnöke olyan tevékenységet folytat, 
amely sértené az önkormányzat érdekeit. Ha ilyen indokot keresnek, annak egyértelmően 
politikai háttere van. 
 
Ács Rezsı: Ha a közgyőlés a felmentésrıl dönt, akkor felmenti a bizottsági elnököt, de nem 
szerepel indokolás az SZMSZ-ben erre vonatkozóan. Tényszerően felsorolta azokat az 
eseményeket, amelyek történtek az elmúlt idıszakban, és amelyek miatt kérte a bizottság 
elnökének felmentését. Nem tudják alátámasztani azt, hogy a bizottsági elnök szerint 435 millió 
Ft áthozott kötelezettségállományuk van 2008. évrıl.  
 
Tóthi János: Három olyan adat hangzott el, amit nem ı mondott. Az egyik az, hogy a 
költségvetésbe 1 milliárd forint lyuk van. Ezt Hajdú Zsuzsanna mondta a riportban. Abban a  
cikkben, amelyben szerepelnek a költségvetési számok. Nem ı mondta azt, hogy 435 millió 
forint áthozott kötelezettségállomány van a költségvetésben. Több alkalommal tárgyalt errıl Pál 
József igazgatóság vezetıvel, és a cikkben nem is szerepel, hogy ı mondta ezt az összeget. Most 
is tartja azt, amit mondott korábban, hogy a költségvetés tartható, és meg is tudják valósítani. Az 
is tény, hogy közgyőlési döntés volt arról, hogy 250 millió forint bérhitel keretet biztosított a 
közgyőlés, amelyet abban az esetben kell felhasználni, ha nem folynak be a bevételek. Tisztában 
van vele, hogy egyszer történt meg, hogy 100 millió Ft körüli bérhitelt vettek fel. A július végi 
közgyőlésen történt módosításkor sem mondta, hogy rosszul lett tervezve a költségvetés. Az 
alpolgármester úr tud-e olyan esetrıl, hogy nem készült fel a Pénzügyi Bizottság ülésére? A 
városért a legnagyobb igyekezettel próbál meg felkészülni és tenni. Úgy dönt a közgyőlés, ahogy 
akar, tudomásul veszi a döntést, de továbbra is becsületesen fogja végezni a képviselıi munkáját, 
és nem hagyja magát megfélemlíteni politikai úton senkitıl.  
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Ács Rezsı: A cikkbıl idéz: „2009. évben a költségvetési egyensúly megteremtéséhez 435 millió 
Ft 2008. évi kifizetetlen számlát hozott át ez évre az önkormányzat.” Ez a cikk az mszp.hu 
oldalról tölthetı le. 
 
Kerekes Csaba: Elég hosszú volt a türelmük, látták, hogy milyen munka folyt a Pénzügyi 
Bizottságban. Úgy gondolja, hogy a Pénzügyi Bizottságnak szakmai bizottságnak kell lennie, az 
elnöki pozíciót pedig nem politikai célokra kell felhasználni. Kéri, hogy az elnök úr említsen meg 
egyetlen szakmai javaslatot, amit tett a Pénzügyi Bizottság ülésén.  
 
Halmai Gáborné: Mérhetetlenül méltatlan, ami ebben a teremben történik. A Pénzügyi 
Bizottságnak ellenırzı szerepe van. Azt gondolja, hogy ahogy minısítik a kollégájukat, aki 
nyugdíjas létére a legtöbbet megtesz az emberekért lelkiismeretesen, az a testületet fogja 
minısíteni. Javasolja, hogy zárják le a vitát. 
 
Horváth István: Az önkormányzati törvény nem mondja ki, hogy a Pénzügyi Bizottságban 
ellenzéki képviselık kell legyenek többségben, ezt mindenhol az adott önkormányzat dönti el. A 
probléma az, hogy nem szabad a tényektıl eltérıen valótlan adatokat állítani.  
 
Tóthi János: A tavalyi évi munkájukról szóló beszámolójukban szerepel, hogy a Pénzügyi 
Bizottság a legtöbb közgyőlési elıterjesztést elfogadásra javasolta a közgyőlésnek.  
 
Dr. Balás Ákos 11 óra 33 perckor megérkezik az ülésterembe, jelen van 19 fı képviselı. 
 
Horváth István: A kérés az, hogy olyan személyt delegáljon az MSZP Frakció, aki nem torzítja 
az adatokat. 
 
Dr. Hadházy Ákos 11 óra 35 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 18 fı képviselı. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel Halmai Gáborné javaslatát a vita lezárására vonatkozóan, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 18 fı – 3 igen szavazat mellett, 9 nem szavazattal és 6 
tartózkodással elvetett. 
 
Kerekes Csaba: Tisztában van az elnök úr által elızıekben elmondott adatokkal. Ezekkel a 
várost irányító koalíció mőködését dicséri.  
 
Tóthi János: Ha olyan rosszul végezte volna képviselıként a munkáját, akkor nem tudja, hogy 
miért ı lett megválasztva az ideiglenes bizottság elnökének is.  
 
Tóthi János, Dr. Gaál Zsuzsanna, Ilosfai Gábor, Halmai Gáborné 11 óra 38 perckor elhagyják 
az üléstermet, Dr. Hadházy Ákos visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Felszólították 2006-tól folyamatosan Halmai Gábornét és a többi 
szekszárdi MSZP-st, hogy ha elhatárolódnak a Gyurcsány-kormánytól, akkor még megırizhetik a  
becsületüket Szekszárdon. Az MSZP Frakciót futtatja a jelenlegi kormány, és nem mőködnek 
együtt a jelenlegi városvezetéssel, hanem minden áron betartók. Ne legyen illúziója a 
közgyőlésnek, hogy különb vezetıt fognak maguk közül választani az ellenzéki képviselık. 
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Horváth István: Felszólítja a képviselıt a helyes szóhasználatra az ülésteremben. 
 
Ács Rezsı: Ismerteti a határozati javaslatát, amely szerint a közgyőlés mentse fel a Pénzügyi 
Bizottság elnöki tisztségébıl Tóthi János képviselı urat, és felkéri az MSZP Frakciót, hogy a 
Pénzügyi Bizottság élére 2009. november 6-ig delegáljon új jelöltet. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel Ács Rezsı határozati javaslatát, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 15 fı – 14 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

230/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Pénzügyi Bizottság elnökének felmentése 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Szervezeti és Mőködési Szabályzatról 
szóló 10/2000. (IV.17.) Kgy. rendelet 55. § (1) 
bekezdésének d) pontja alapján Tóthi János 
képviselıt a Pénzügyi Bizottság elnöki megbízatása 
alól felmenti. 

 
A közgyőlés felkéri az MSZP Frakciót, hogy 2009. 
november 6. napjáig tegyen javaslatot a Pénzügyi 
Bizottság elnökének személyére. 

 
Határidı: 2009. október 29., 

            2009. november 6. 
 

Felelıs: Horváth István polgármester, 
  Halmai Gáborné frakcióvezetı,  
 Halmai Gáborné frakcióvezetı  

 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a lejárt határidejő határozatokról szóló beszámolót, melyet 
a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

231/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a lejárt határidejő határozatok 

végrehajtásáról 
 

I. 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése 87/2009. 

(V.7.), 144/2009. (VI.25.), 151/2009. (VI.25.), 189-
190/2009. (IX.24.), 192/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
I-III. pontjai, 193/2009. (IX.24.), 194/2009. (IX.24.) 
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szekszárdi öh. 1. pontja, 195/2009. (IX.24.) szekszárdi 
öh. 1. pontja, 196-2002/2009. (IX.24.), 204-208. 
(IX.24.), 212/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 1-3. 
pontjai., 213-214/2009. (IX.24.), 215/2009. (IX.24.) 
szekszárdi öh. 1-2. pontja végrehajtásáról, valamint a 
két ülés között történt fontosabb eseményekrıl szóló 
beszámolót tudomásul veszi. 
 

2. A közgyőlés az 50/2009. (III.26.) szekszárdi öh. számú 
határozat határidejét 2009. november 30-ig 
meghosszabbítja. 
 

3. A közgyőlés a 188/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. november 30-ig 
meghosszabbítja. 
 

4. A közgyőlés a 209/2009. (IX.24.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. december 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

5. A Közgyőlés a 41/2009. (VII.10.) szekszárdi öh. 
számú határozat végrehajtása kapcsán felhatalmazza a 
Polgármestert a Gemenc Volán ZRt-vel kötött 
megállapodás-módosítás aláírására. 
 
II. 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a 10/2009. (I.29.) szekszárdi öh. számú 
határozatát kiegészíti,  amely szerint a „Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzata számára, a 
Közösségi közlekedés projektgenerálása címő 
pályázathoz főzıdı szakértıi szolgáltatások” tárgyú 
projektre a 2009. évi költségvetési rendeletben – a 
pályázati tartalék terhére – elfogadott 960.000.- Ft 
összeget további 2500 Ft összeggel egészíti ki. 
 
Határidı:  
Az 1. és a II. pont tekintetében: 2009. október 29. 
A 2.-3. pontok tekintetében: 2009. november 30. 

  A 4. pont tekintetében: 2009. december 31. 
  Az 5. pont tekintetében: 2009. november 10.  
     

Felelıs: Horváth István polgármester 
 
Kerekes Csaba 11 óra 50 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fı képviselı. 
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14./ Alfa-Nova Kft. pályázat forróvízvezeték rendszer re konstrukciójához 5.4.0. számú 
KEOP pályázat  
Elıterjesztı: Szeleczki József igazgatóság vezetı 

 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság azzal a kiegészítéssel javasolja 
tárgyalásra a közgyőlésnek az elıterjesztést, hogy a közszolgáltatási szerzıdés idıtartama 5 évi 
idıszakra szóljon. 

 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 

 
Ács Rezsı: Javasolja, hogy építsék be a határozati javaslatba, hogy vagy az Alfa-Nova Kft. 
részére vagy a jogutódja részére adják a nyilatkozatot. A közgyőlés abban is döntsön, hogy ezen 
fejlesztést egy névleges összegben - 1 forintért, vagy 1 euróért - adja át a város részére. 
 
Horváth István: Ezt két pontban lehet megfogalmazni véleménye szerint: az egyik pont az 
legyen, hogy az Alfa-Nova Kft. vagy jogutódja részére adják a nyilatkozatot, a következı 
pontban pedig azt rögzítsék, hogy a beruházás lejárta után 1 euróért a város tulajdonába kerül. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Örül ennek a módosítási javaslatnak, így azt kerülhetik el, hogy az 
elszámolás esetén nem képezhet követelést a várossal szemben a beruházás. 
 
Horváth István: A beruházás lényege, hogy a város területén közel 969 m hosszban ki kívánják 
cserélni az Alfa-Nova Kft-vel közösen a melegvizes vezetékeket. A beruházás bruttó értéke 190 
millió forint, amelyhez 50%-os támogatás van, és amelyet az Alfa-Nova Kft. kíván biztosítani. A 
beruházásnak nincs árnövelı hatása a díjra vonatkozóan. A közmő most is a város tulajdonában 
van, csak koncesszióban üzemelteti az Alfa-Nova Kft, és az elszámolás során egy euróért kerül a 
városhoz. Tehát a beruházással a város fog gyarapodni.  
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Örült volna, ha a város a felmondott szerzıdés helyébe ki tudott volna 
alakítani egy megnyugtató szolgáltatói szerzıdést. Hiszen minden egyes olyan jogi lépés, amely 
szerzıdés nélkül történik a város és a szolgáltató között, befolyásolhatja a késıbbi szerzıdést, 
illetve a város tárgyalási pozícióját. Nem fogja ez a várost rosszabb helyzetbe hozni a  
tárgyalások során? 
 
Horváth István: Nem, mert szerepel a határozati javaslatban az 5 éves határidı, és a jogutódlás 
is.  
 
Dr. Göttlinger István: Vonalas közmőrıl van szó, tehát itt marad, és a kiegészítésekkel megfelelı 
lesz a határozati javaslat. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslatot: a közgyőlés az ALFA-NOVA Kft és jogutódja 
által a forróvízvezeték rendszer rekonstrukciójára benyújtandó KEOP 5.4.0 pályázata 
vonatkozásában visszavonhatatlan kötelezettséget vállal arra, hogy – a támogatás elnyerése 
esetén – határozott idıre, de legalább a projekt fizikai befejezését követı 5 naptári évre szóló 
idıszakra,   Szekszárd Megyei Jogú Város Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottsága által 
meghatározott tartalommal, közszolgáltatási szerzıdést köt az ALFA-NOVA Kft-vel. A 
közgyőlés felkéri az ALFA-NOVA Kft. ügyvezetı igazgatóját, hogy a támogatási döntés 
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megszületésérıl haladéktalanul értesítse a közgyőlést, egyidejőleg elıkészítve az elıterjesztést és 
a közszolgáltatási szerzıdést. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert egyeztetı tárgyalások 
lefolytatására az Alfa-Nova Kft-vel, hogy a beruházás befejezését követıen a közmő 1 euró 
összegért kerüljön Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonába. 

 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 14 fı – 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 
 

232/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Alfa-Nova Kft.- KEOP 5.4.0 - pályázata 
forróvízvezeték rendszer rekonstrukciójára 

 

1.  Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése az 
ALFA-NOVA Kft. által a forróvízvezeték 
rendszer rekonstrukciójára benyújtandó 
elıterjesztés szerinti KEOP 5.4.0 pályázatát 
támogatja. A pályázat kapcsán visszavonhatatlan 
kötelezettséget vállal arra, hogy – a támogatás 
elnyerése esetén – határozott idıre, de legalább a 
projekt fizikai befejezését követı 5 naptári évre 
szóló idıszakra,   Szekszárd Megyei Jogú Város 
Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottsága által 
meghatározott tartalommal, közszolgáltatási 
szerzıdést köt az ALFA-NOVA Kft-vel, illetve 
annak jogutódjával. 

 
A közgyőlés felkéri az ALFA-NOVA Kft. 
ügyvezetı igazgatóját, hogy a támogatási döntés 
megszületésérıl haladéktalanul értesítse a 
közgyőlést, egyidejőleg elıkészítve az 
elıterjesztést és a közszolgáltatási szerzıdést. 
 

2. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert 
egyeztetı tárgyalások lefolytatására az Alfa-Nova 
Kft-vel, hogy a beruházás befejezését követıen, - 
de legkésıbb 5 naptári év elteltével – a közmő 1 
euró összegért kerüljön Szekszárd Megyei Jogú 
Város Önkormányzata tulajdonába. 
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Határidı:  
Az 1. pont tekintetében: 2010. március 30., 
A 2. pont tekintetében: 2009. december 31. 
 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
15./ Javaslat visszatérítend ı támogatás nyújtására a Szekszárdi Turisztikai Kft.  részére  

Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek 
az elıterjesztést. 
 
Kérdés, nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a határidı 2009. december 31-re módosuljon. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 14 fı – 14 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

233/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Visszatérítendı támogatás nyújtása a Szekszárdi 
Turisztikai Kft. részére 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elfogadja a Szekszárdi Turisztikai Kft. 
kérelmét és egyben 4,5 millió forint összeggel 2009. 
december 31-ig visszatérítendı támogatást nyújt a 
szekszárdi útikönyvvel kapcsolatos költségek 
kifizetéséhez a 2009. évi költségvetés mőködési 
tartalék elıirányzata terhére. 
 
A Közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
támogatási szerzıdés aláírására. 
 

Határidı: 2009. október 31. 

Felelıs: Horváth István polgármester 
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16./ Interpellációk, kérdések  
- Kıvári László interpellációja a polgármesterhez: Mi az oka annak, hogy a tervezett 

beruházások ennyit csúsznak? 
 
Kıvári László: A gazdasági ügyek tárgyalásai során szembesültek azzal, hogy az ország 
gazdaságpolitikai helyzete igen hátrányos helyzetbe hozza a várost. Közismert, hogy a városnak 
jelentıs saját erıt igénylı pályázatai vannak, és ezeknek a lebonyolítása mindig utófinanszírozott, 
és most már olyan késésben vannak a beruházásokkal, hogy ha ez mind a jövı évben fog 
összetorlódni, akkor olyan mértékő pénzeszközre lenne szükség, amely igencsak veszélyeztetné a  
város likviditását, illetve gátolhatná a beruházások megvalósítását is. Mit lehet ebben tenni, 
illetve kit látnak ebben felelısnek? Sajnálja, hogy elmentek azok a képviselı-társai akik ehhez 
hozzászólhattak volna. 
 
Horváth István: A város egyetlen egy beruházással, illetve pályázattal nem csúszik. A város 
idıben benyújtotta a pályázati anyagokat. Az állami döntéshozás csúszik. Az AGORA programra 
2008-ban benyújtották a pályázatot, és talán 2010. január elején tudnak szerzıdést kötni, tehát 
majdnem két évig tartott a szerzıdéskötés. Amennyiben ez lezajlik, következik a közbeszerzési 
eljárás. Az önerık rendelkezésre állnak mindegyik pályázathoz. 2010. májusában kezdıdhet a 
Béla király tér feltárása, a piactéri beruházás 2010. nyár végén, ıszén kezdıdhet el, és vélhetıen 
2011. ıszén fejezıdhet be. Az elıfinanszírozásra meg vannak a pénzügyi kondíciók.  
 
Kıvári László: Elfogadja a választ. 
 
Horváth István 12 óra 05 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 13 fı képviselı, az ülés 
vezetését dr. Haag Éva alpolgármester veszi át. 
 

- Máté Péter interpellációja az aljegyzıhöz: „Ügyfélbarát önkormányzat és 
Okmányiroda mőködés” címmel. 

 
Máté Péter: Az Okmányirodai ügyintézésnél az a gyakorlat, hogy el kell mennie az ügyfélnek a 
postára, hogy befizesse az ügyintézési díjakat, mikor ezeket helyben be lehetne szedni. Javasolja, 
hogy helyben szedjék be ezeket a díjakat. A gépjármő vásárlás csökkent a gazdasági válság 
hatására, tehát a gépjármő ügyintézéssel foglalkozó kollegák közül egyet meg lehetne bízni a 
pénz beszedéssel, és akkor az ügyintézés sokkal gyorsabban menne. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A nyári idıszakban a szabadságolásokra való tekintettel el kellett 
menniük az ügyfeleknek a postára a díjak, illetékek befizetéséhez. Két kollégájuk látta el ezt a 
feladatot, és mindkettınek a tavalyi évrıl áthúzódó szabadsága volt, ezeket a szabadságokat a 
kollégáknak ki kellett adni. Mindazon által, hogy a kollégák a gazdasági válság ellenére 
leterheltek, folyamatosan feladatokat kapnak, de egyetértve a szolgáltató közigazgatás iránti 
elvárásokkal ezeknek az igényeknek is eleget kell tenni, így a közeljövıben hamarosan már 
bankkártyával is be lehet fizetni a díjakat és illetékeket. Lépéseket tettek annak érdekében, hogy 
„kisposta” mőködjön az Okmányirodában, azonban ezeknek a feltételeit nem tartják kedvezınek 
az önkormányzatra nézve, úgyhogy megpróbálják saját hatáskörben megoldani ezt a kérdést. 
Januártól újabb feladatokat kapnak, és a Ket. hatálybalépésével az ügyintézési határidı is 
csökkent, úgyhogy ha nem tartják be a határidıket, akkor visszafizetési kötelezettségük 
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keletkezik. Valóban leterhelt az Okmányiroda, de a szolgáltató közigazgatás elérése érdekében 
megteszik a szükséges intézkedéseket. 
 
Máté Péter: Elfogadja a választ. 
 
 

- Máté Péter interpellációja az aljegyzıhöz: „Játszóterek, parkok mennyibıl, milyen 
minıségben?” címmel. 

 
Máté Péter: A játszóterek közelrıl nézve katasztrofális állapotban vannak. A Gazdasági és 
Mezıgazdasági Bizottság keretébıl egy óriáscsúszdát telepített a hivatal a Gróf Pál utcai 
játszótéren, ez 2.800 e Ft-ba került, amelybıl körülbelül 180 e Ft a telepítés munkadíja. Ez a 
csúszda a rézsőbe elhelyezve ütközésvédı zóna kialakítása nélkül, és feljáró lépcsı kialakítása 
nélkül került elhelyezésre 140 e Ft-ért, amelyet sokall, ráadásul nem igazán használható. 
Ugyanezen a játszótéren két éve nem mőködik a köteles, ugrálós játék, amelynek az a hibája, 
hogy a kötélen lévı csatlakozókat ki kellene cserélni. A rugós játék leszerelésre került úgy, hogy 
a tıcsavarok kiálltak 6-7 cm-re a földbıl abszolút balesetveszélyesen. A labdapályának a 
kerítésébıl évente egyszer-kétszer egy-két tag kidıl. A bokrok benıtték, amely szintén 
veszélyessé teszi, de bokorirtásra nincs pénz elvileg. Ugyanezen a játszótéren kikopott teljesen a 
fő, sıt gödrök vannak a földben. Az ütközésvédı zónában szilánkoló darabok vannak, amelyek 
veszélyesek. A Wesselényi utcai játszótéren a csúszda úgy lett kialakítva, hogy az ütközésvédı 
zónát, ha félrerúgják a gyerekek, akkor egy betontuskóra csúsznak. Ki a felelıs ezeknek a 
játékoknak az elhelyezéséért? A zöldfelületek szinte mindegyike kigazosodott, egyenetlen. 
İsszel, amikor az ostorfákról  a  levéltető váladéka csöpögött jelezte, hogy le kellene permetezni, 
de nem történt meg, mert nincs rá pénz a költségvetésben. Ugyanakkor a felhasználásban látja, 
hogy növényvédelem történt. A harmadik negyedéves beszámolóban szeretne beszámolót látni a 
park gondozásról a 2009. évre vonatkozóan. A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság néhány 
tagot jelöljön ki a bejárásra, és Szeleczki József igazgatóság vezetı úrral személyesen 
gyızıdjenek meg ezekrıl a  problémákról. 
 
Szeleczki József: Kéri, hogy a képviselı úrral, vagy a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottsággal 
tartsanak egy bejárást. A kollegái messzemenıen odafigyelve és számon kérıen végzik a 
munkájukat. A közelmúltban szakemberekbıl álló bizottság végignézte a város zöld területeit, 
értékelte azt a munkát, amelyet a hivatal részérıl végzetek, és a város külön elismerésben 
részesült ennek a mozgalomnak a keretében. A játszóeszközök egy része olyan állapotba került és 
elhasználódott, hogy egyrészt a mőszaki megfelelısségükkel, másrészt az állapotukkal is baj van. 
Mindenképpen javasolja a szemle megtartását. 
 
Máté Péter: Kéri, hogy ne a „nagy” bejáráshoz csapják hozzá, hanem valóban tudják bejárni a 
játszótereket az igazgatóság vezetı úrral. Elfogadja a választ. 
 

- Csillagné Szántó Polixéna kérdése a polgármesterhez „Meghívás” címmel. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Klímakör kérésére november 27-én 13.00 órakor a hivatalban lesz 
egy „Témaébresztı” címő film vetítése. Kéri, hogy a képviselı-testület is vegyen részt ezen a 
vetítésen. 
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Dr. Haag Éva: Kéri, hogy vegyenek részt ezen a filmvetítésen a képviselık. 
 

- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja a polgármesterhez temetıügyekkel kapcsolatban. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Tudomására jutott, hogy a különbözı települések különbözı módon vetik 
ki az újabb sarcaikat az elszegényedı emberekre a szolgáltatókon keresztül, és mosta  temetı 
fenntartókra gondol. Konkrétan Nagymányokon, ahhoz, hogy egy keretet és egy fedlapot el 
lehessen helyezni a  fenntartó 8500 Ft-ot kér útfenntartás és temetıfenntartás címen. Egyáltalán 
bármiféle kegyeleti emlék létesítése a temetıben nem lehet anélkül, hogy a temetıfenntartó ki ne 
vetne valamilyen sarcot. A kormányzat mind az önkormányzatokat, mind pedig a lakosságot 
érintı megszorításai miatt egyre több ilyen anomália jön elı. A szekszárdi temetıkben hogy 
történik a fenntartáshoz való hozzájárulás?  
 
Szeleczki József: Szekszárdon nincs ilyen helyzet. A városban rendelet szabályozza a temetıi 
díjtételeket. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Elfogadja a választ.  
 

- Dr. Tóth Csaba Attila interpellációja a polgármesterhez „Díszpolgáraink” címmel. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: 2001-ben kezdeményezte, hogy Szekszárd Város két díszpolgárát, jelesül 
Dr. Vass Józsefet és Dr. Pesthy Pál korábbi igazságügy miniszterüket, illetve népjóléti 
miniszterüket rehabilitálják, továbbá Gömbös Gyula miniszterelnöküket is, akik a város 
díszpolgárai. Nem vonta vissza Szekszárd Városa egyetlen korábbi, a kommunista-szocialista 
idıkben kiadott díszpolgári címét sem, de nem foglalkozott a korábbi díszpolgári címekkel sem. 
Azonban a Megyei Önkormányzat intézménye, a Kórház rehabilitálta két díszpolgárukat a maga 
szintjén. Tehát a Megyei Önkormányzat és annak intézménye a Kórház visszaállíttatta a 
gyönyörő fehér karrarai márványszobrokat, Semmelweis Ignácnak és Balassa Jánosnak a szobrai 
pedig elkerültek a sebészetre, illetve a szülészeti osztályra. És az elıbb említett Vass József és 
Pesthy Pál szobrai visszakerültek eredeti helyükre, eredeti szobortartó állványukra. Miért is 
történt ez annak idején? Azért mert Tolna Megye legnagyobb intézményének, a Kórháznak a 
jelenlegi alapjait ık adták meg azzal, hogy a világválság kellıs közepén is anyagi lehetıséget 
biztosítottak a 30-as évek idején a Kórház kiemelt beruházásának és megvalósításának. 
Mindehhez hozzá tartozik, hogy annak idején Horthy Miklós Közkórháznak is nevezték el a 
Kórházat, és Horthy Miklósnak a szobra is ott állt a fı helyen. Az interpelláció lényege tehát az, 
hogy a város vezetése foglalkozzon kiemelten Dr. Vass József és Dr. Pesthy Pál díszpolgárok 
városi szintő rehabilitálásával és ennek kapcsán természetesen Gömbös Gyula, volt 
miniszterelnöknek a díszpolgári rehabilitációjával is, valamint Horthy Miklós kormányzó 
szobrának a Megyei Önkormányzat intézményében a Kórházban való visszaállításával is. Jelesül 
kezdeményezze a Város-Megye Egyeztetı Bizottságában a város a Megye részére a visszaállítást, 
amely Szekszárd Város Közgyőlésének a kívánsága lenne, amennyiben a Közgyőlés így foglalna 
állást. Nem gondolja, hogy amikor Orbán Viktor országzászlót avat, akkor amikor Szekszárd 
Város Közgyőlése hajlandó és készül a szekszárdi országzászló helyreállítására, akkor nagy gond 
lenne az akkori kormányzó szobrának visszaállítását kezdeményezni a Megyei Önkormányzatnál. 
Tehát mivel nem szekszárdi közterületrıl van szó, nem csupán a mi kompetenciánk, hogy 
visszaállítjuk-e avagy sem, de  a kezdeményezés joga, az nálunk lehet. Szeretném ezt 
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kezdeményezni, a polgármester, alpolgármester asszony, közgyőlésen keresztül, és ezen keresztül 
a Megyei Önkormányzatnál és a Kórháznál. Ezt legyenek szívesek tolmácsolni. 
 
Dr. Haag Éva. Köszöni szépen képviselı úr javaslatát, kezdeményezését. Már többször felmerült 
bennük az a gondolat, hogy ezt a rendeletet felül kellene vizsgálni, és a korábban kapott 
díszpolgári címeket is beleértve egy egységes szemléletet kialakítva vagy módosítani a 
rendeletet, vagy újabb pontot beépítve meghatározni azt, hogy a korábban díszpolgárrá avatott 
személyek közül kiket ismernek el, kik ismerhetık el a mai napig is. Úgy gondolja, hogy egy-két 
személyt nem lehet ebbıl a körbıl kiemelni, azért mondta, hogy egységesen kell kezelni. A 
felvetés idıszerő, és mindenképpen felül kell vizsgálniuk ezt a rendeletet. Ezt meg fogják tenni, 
ha a képviselı úr elfogadja válaszként. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: A két szobornak a visszaállítása úgy érzi, már nem tőri azt a húsz éves 
halasztást, amelyet az önkormányzat a rendszerváltás óta ezzel kapcsolatosan folyamatosan 
halogatott. Az interpellációnak az volt a lényege, hogy a felülvizsgálatot záros határidın belül 
tegye meg, és nem tudja van-e mód és lehetıség arra, hogy írásban kérjen választ az 
interpellációra. Ehhez az kell, hogy ne fogadja el a választ, vagy mi szükséges, ahhoz, hogy 
írásban kapjon választ az interpellációra? Örülne, hogy ha írásban  kaphatná meg majd a választ. 
 
Dr. Haag Éva.: Írásban fog választ kapni a képviselı úr. 
 
Dr. Tóth Csaba Attila: Elfogadja a választ. 
 

- Dr. Horváth Kálmán interpellációja az aljegyzıhöz: Mikor lesz a Zápor utcában 
közvilágítás? 

 
Dr. Horváth Kálmán: A helyi önkormányzatok kötelezıen ellátandó feladatai közé tartozik a  
közvilágítás biztosítása. A Zápor utcának van egy olyan szakasza, ahol még nincs közvilágítás. 
Mikor kerülhet arra sor, hogy itt megvalósuljon a közvilágítás? 
 
Szeleczki József: Meg fogják nézni a helyszínen, hogy a Zápor utcának melyik szakaszáról van, 
szó, mert ez az utca bıvült. Szerepeltetni fogják az igények között ezt az utcát is. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Elfogadja a választ, de megjegyzi, hogy ezt már írásban kérte az év 
folyamán. A bejáráson tekintsék meg ezt az utcaszakaszt. 
 

- Dr. Horváth Kálmán interpellációja az aljegyzıhöz: „Gördeszkások a Garay téren” 
címmel.  

 
Dr. Horváth Kálmán: A Garay téren az utóbbi idıben gördeszkáznak a fiatalok. Kéri, hogy 
hatékonyabban figyeljen oda a közterület-felügyelet, és esetleg valamilyen szabályok közé 
szorítva biztosítsák a mozgás lehetıségét ezeknek a fiataloknak. Rendkívül idegesítı, ahogy 
csattognak a gördeszkákkal, és a környékben dolgozók, valamint a gyerekeiket ott sétáltató 
kismamáktól hallotta, hogy rongálják ezek a fiatalok a márványburkolatot, továbbá 
balesetveszélyesek a sétálók részére. 
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Amreinné dr. Gál Klaudia: Nyilván a Garay tér nem a gördeszkázás helyszíne. A kollegái már 
több esetben intézkedtek is, és a jövıben is intézkedni fognak. Annak utána nézhetnek esetleg, 
hogy a jövıben ennek a tevékenységnek is helyet biztosítsanak. 
 
Dr. Haag Éva: Ezzel kapcsolatban jelzi, hogy a Sportcsarnok mellett lévı extrém pályát 
amennyiben lehetıség lesz rá, fel fogják újítani. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Elfogadja a választ. 
 

- Fajszi Lajos kérdése az aljegyzıhöz: Lesz-e fedett buszmegálló a bátaszéki úton?  
 
Fajszi Lajos: Elkészült végre a körforgalom, és reméli, hogy sikerül megoldást találni oda egy 
fedett buszmegálló építésére, hiszen nagyon sokáig azért nem lehetett ezt megvalósítani, mert 
nem lassítanak le ott az autók, vagy mert nem férne el a buszmegálló, de reméli, hogy az út építés 
ezt a problémát megoldotta. 
 
Szeleczki József. A buszvárók telepítésére kötött megállapodás tulajdonképpen teljesült, és fedett 
buszmegálló ennek a megállapodásnak a keretén belül nem telepíthetı, viszont a Csatári toroknál 
a MOL kút mellet található egy funkcióját vesztett váróhely, amelyet kijelöltek arra a célra, hogy 
ha ilyen igény merül fel, akkor telepíthetı máshová. Ezt szét kell szedni, és telepíthetı lesz egy 
váró a  befelé jövı oldalra. 
 
Fajszi Lajos: Elfogadja a választ. 
 

- Fajszi Lajos kérdése az aljegyzıhöz: Lát-e lehetıséget arra, hogy a Major és a 
Fagyöngy utcákban a tél beállta elıtt az utak állapota valamennyire javulhasson? 

 
Fajszi Lajos: Lesz-e még lehetıség útfelújításra a rossz idı beállta elıtt azokon a pontokon, 
ahonnan több lakossági bejelentés érkezett? Felvetıdött a Szilas utcának a szilárd útburkolattal 
történı ellátása. Jelenleg hol áll ez az ügy?  
 
Szeleczki József: Az összes ilyen betonburkolatú út, amely részben az ott lakók kivitelezésében 
készült, szinte mind a tönkremenetel szélén van, és különösebb felújítást a betonutakkal nem 
lehet kezdeni. Az aszfaltréteg sem jelent megoldást ezekben az esetekben, mert az egyenetlenség 
ugyanúgy ki fog alakulni, megnyugtató megoldást új út építése jelentene. A Major utcában a 
lakók annak ellenére erıltették az útépítést, hogy egyértelmően jelezték, hogy ez a megoldás nem 
vezet eredményre, ugyanis a vízelvezetés nincs megoldva. A jövı héten mennek ki a 
kivitelezıvel, kéri, hogy a képviselı úr is legyen ott, és akkor megoldást keresnek a problémára. 
A Szilas utcára a terveket el kell készíteni, és a jövı évi költségvetésnél szerepeltetik az igények 
között. 
 
Fajszi Lajos: Elfogadja a választ. 
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17./ Tájékoztatók : 
- Tájékoztató a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 

szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvényrıl. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a tájékoztató elfogadását, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 13 fı – 12 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Csillagné Szántó Polixéna nem vett részt a szavazásban. 
 
 

234/2009. (X.29.) szekszárdi öh. 
Tájékoztató a közigazgatási hatósági eljárás és 
szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi 
CXL törvényrıl 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a közigazgatási hatósági eljárás és 
szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004. évi 
CXL törvényrıl szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

 
 
 
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 12 óra 50 
perckor berekesztette, a közgyőlés zárt ülésen folytatta tovább munkáját. 
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